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Referat af MHR30 
Onsdag den 29. maj 2023 kl. 18.30 – 21.00 i Nicolaihuset. 

 
 
Afbud fra:  Dieter Klein, Lisa Trøster, Jakob Hansen, Kirsten Sønderby, Birgitte Iversen, Bernd 
Lorenzen, Tine Andsager, Thomas Nedergård, Elisabeth Loft, Thomas Nygaard og Maria Ibsen. 
 
 
 
 
Bilagsoversigt: 1) Budget 2025. (afleveret 21.05-2024 kl. 13:48) 
 1b) Oversigt over ønsker til budget 2025  
 2) Skitseforslag til renovering af tag på sakristiet, Nicolai kirke 
 3) Budget til renoveringsprojekt. 
 4) Kvartalsrapport 1. kvartal 

 
 

 18.30 – 18.35  

0 Godkendelse af dagsorden  Dagsordenen godkendtes. 

 18.35 – 19.00  

1 Orientering v. formand og 
administrationschef 
 
 

Formanden orienterede om, at der i søndags 
var afskedsgudstjeneste og efterfølgende 
reception på Folkehjem ifm. med Jørgen 
Jørgens afsked. Det var en fin gudstjeneste og 
en meget vellykket reception med 245 
deltagere. 
 
 
Administrationschefen orienterede om: 
1) Byggeprojektet for ny præstegård går 

planmæssigt og skrider hurtigt frem i de 
kommende uger. 

2) Tårnprojektet går også planmæssigt og 
det er forventningen at tårnet kranes ned 
medio juni måned. 

 

 

Aabenraa den 29. maj 2024. 



 

Side 2 

 

3) Ny kontortider træder i kraft i næste uge 
pr. 1. juni. Det er meldt ud i kontorets 
breve og i besked til bedemænd, på 
hjemmesiden og på kontorets 
oplysningsskilt ved indgangen til kontoret 
mv. 
Videre er oplæring af de medarbejdere 
på kontoret, som indgår i 
opgavejusteringen på kontoret allerede 
godt i gang. 

4) Der er møde med præstegruppen i næste 
uge, hvor efterårets 
konfirmandundervisning er et af 
hovedemnerne, i lyset af at sognets kirke- 
og kulturmedarbejder i den kommende 
besparelsesrunde og omrokering af 
personalet delvist skifter arbejdsområder 
til administrative og PR- opgaver. 

5) Aabenraa sogn har fået en henvendelse 
fra Burkal menighedsråd om et muligt 
vedtægtssamarbejde om pasning af 
kirkegården i Burkal. De to sogne har 
allerede i dag et samarbejde om 
regnskabsfunktionen. Sognets 
kirkegårdsleder og administrationschefen 
mødes med repræsentanter fra Burkal i 
juni måned for at afklare mulighederne. 
 

 19.00– 19.45  

2 Budget 2025 
 
2. behandling af budget 2025 (se bilag 1 og 
1b) 
 
Budget 2025 er udarbejdet og indlæst i 
Brandsoft på baggrund af rådsbehandlingen 
på mødet d. 2. maj samt 
forretningsudvalgets behandling møde d. 
15. maj. 
 
 
Budgetprocessen for 2025 er 
væsensforskelligt fra tidligere år, idet der 
fra 2023 til 2025 imødeses en øget lønudgift 
på 8,8 % hvilket, i kroner betyder en øget 
lønudgift i 2025 ift. 2023 på omkring en 
million kr. 

Formanden indledte punktet og budget 2025 
blev præsenteret og drøftet. 
Budget 2025 blev godkendt. 



 

Side 3 

 

I lighed med tidligere år, har Aabenraa 
provsti udmeldt en budgetramme herunder 
en budgetfordeling for 2025. Den samlede 
forventning til øgede skatteindtægter fra 
2023 til 2024 er forsigtigt sat til godt 4%. 
disse 4 % er igen omfordelt på 
provstiniveau, så enkelte sogne tildele 6%, 
andre 4% og igen andre sogne 2%. 
Aabenraa sogn er tildelt 2% i den foreløbige 
budgetudmelding. 
 
Ovenstående har selvsagt stillet Aabenraa 
sogn i en svær økonomisk situation, og 
rådet har efter sidste møde indsendt en 
nærmere redegørelse til Aabenraa provsti, 
som i endnu ikke er behandlet i 
provstiudvalget. 
 
Forretningsudvalget har på baggrund af 
rådsbehandlingen af budget på sidste møde 
udarbejdet nyt budgetforslag, hvor der er 
indarbejdet besparelser, som bl.a. sikres 
ved, at en vankant stilling i Kirkekontoret 
ikke slås op men dækkes med interne 
omrokeringer. Herudover er der fundet og 
realiseret besparelser inden for det muliges 
kunst. Der er herunder kun medtaget få og 
små budgetønsker. 
 
Budget 2025 som fremlægges til 
godkendelse, fremviser et driftsunderskud 
der er nedbragt til blot 132.934, kr. 
 
Det indstilles, at budget 2025 godkendes. 
 
 

 

 19.45 – 20.10  

3 Skitseforslag til renovering af tag på 
Sakristi i Nicolai Kirke. 
 
Det er flere år siden, at taget på kirkens 
sakristi blev erklæret klar til renovering i 
løbet af et par år.  
Tiden er gået siden, og der har været 
reparationer på tagets lægder, for at 
undgå, at dele af taget falder sammen. 

Formanden indledte punktet og 
skitseprojekt for tagrenovering blev 
præsenteret. 
 
Skitseprojektet blev godkendt og sendes til 
behandling og godkendelse i 
provstiudvalget. 
 



 

Side 4 

 

Vi har i sognet været stærkt optaget af 
andre større projekter, men det er høje 
tid, at få renoveret dette tagafsnit. 
 
Der er udarbejdet et skitseforslag fra 
arkitektfirmaet Linjen, som er 
forbehandlet i forretningsudvalget og 
lægges hermed frem til behandling og 
godkendelse i rådet med henblik på 
indsendelse til behandling i det kirkelige 
system. 
 
Det er forventningen, at 
godkendelsesprocessen vil tage resten af 
2024 og at projektet vil kunne 
gennemføres i foråret 2025. 
 
Det indstilles, at projektet behandles og 
godkendes. 
 

Der ansøges om finansiering af projektet 
med stiftsmiddellån. 

 20.10 – 20.40  

4 Menighedsrådsvalget 2024 
 
 

Inga Hedegaard (formand for valgudvalget) 
takkede rådsmedlemmernes for deltagelsen i 
orienteringsmødet, som forløb på en både 
god og spændende måde. 
 
Behovet for at finde interesserede, som 
kunne tænke sig at stille op til 
menighedsrådsvalget, blev drøftet. 
 
Der blev orienteret om, at 
Sønderjyllandshallen er bestilt og 
Valgudvalget er godt i gang med at planlægge 
Valgforsamlingen. Der vil være særligt fokus 
på, at hele aftenen bliver en god oplevelse. 
Det er aftalt med organisterne at sognets 
pigekor og Cantori deltager, og der vil såvel 
være kor-, som instrumentalmusik af høj 
kvalitet, som underholdning i de nødvendige 
pauser. 
 

 20.40 – 20.45  

5 1. kvartalsrapport. 

 

Det indstilles at 1. kvartalsrapport 

behandles og godkendes. 

 

Formanden indledte punktet og 
kvartalsrapporten blev præsenteret og 
drøftet. 
Kvartalsrapporten blev godkendt. 

 20.45 – 21.00  



 

Side 5 

 

6 Eventuelt 
 
 

Kirsten Christensen gjorde opmærksom på, 
gudstjenesten på stranden 2. pinsedag, som 
forløb rigtig fint med mange deltagere. 
Kirsten noterede også Walk-in-vielsen i 
fredags, hvor 8 par blev viet. Der er stor ros 
til præsterne og personalet for nogle fine 
arrangementer. 
 
 
 

   

   

   

 


